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The role of Japanese Official Development Assistance in strengthening Tajikistan's security
Abstract. The cooperation between Tajikistan and Japan is inextricably linked with the security of the Tajik state, which sets a certain pace for the dialogue development between these two states. This topic is relevant in several aspects. Firstly, Japan attaches great importance to strengthening the Central Asian region (CAR) security and especially Tajikistan, which has a border with Afghanistan and unresolved border issues with Kyrgyzstan. Secondly, Tajikistan is one of the poorest countries in the world, so the support of this state is not only a necessity, but also a good opportunity to build friendly relations. Thirdly, Japan is one of the largest ODA donors in the world, and assistance to Tajikistan is also included in the Japanese ODA. The scientific novelty of this work is as follows. Firstly, it seems that the cooperation issue between Japan and Tajikistan has not been sufficiently studied due to geographical remoteness and a short period of development of relations. Secondly, in Russian science, the topic of security in relations between Japan and the Central Asian states in general and Tajikistan in particular is considered in aggregate, giving way to economic and humanitarian relations. Therefore, the purpose of this work is to analyze the depth of the Japanese ODA to Tajikistan and to assess its role in the process of strengthening the security of that country. The paper uses methods of economic, geopolitical and comparative analysis, as well as media monitoring. The conclusions of the study are as follows: 1) Japan and Tajikistan have extensive and multidisciplinary institutions of ODA cooperation, which allow Tajikistan to increase the pace of its development, and Japan to create an image of a friendly country to Tajikistan (and the entire CAR region); 2) Japan, in order to promote its interests in Tajikistan, due to the difficult economic situation of that country, mainly uses ODA, contributing to the creation of jobs and improving the overall standard of living, and that makes ODA to that country one of the most important tools in strengthening the security not only of Tajikistan, but also of the entire Central Asia; 3) Japan especially focuses on the cross-border cooperation mechanisms between Tajikistan and Afghanistan regions and at the same time strengthens the border of both states, seeking to reduce the tensions degree.
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Тезисы к докладу «Роль японской Официальной Помощи в целях Развития в укреплении безопасности Таджикистана»
Аннотация. Сотрудничество Таджикистана и Японии неразрывно связано с безопасностью таджикского государства, что задаёт определённый темп развитию диалога. Данная тема актуальна по нескольким аспектам. Во-первых, Япония придаёт большое значение укреплению безопасности Центральноазиатского региона (ЦАР) и особенно Таджикистана, который имеет границу с Афганистаном и неурегулированные пограничные вопросы с Кыргызстаном. Во-вторых, Таджикистан является одной из беднейших стран мира, поэтому поддержка этого государства является не только необходимостью, но и хорошей возможностью построить дружественные отношения. В-третьих, Япония является одним крупнейших доноров ОПР в мире, и помощь Таджикистану также входит в эту структуру. Научная новизна настоящей работы заключается в нескольких аспектах. Во-первых, нам представляется, что тема сотрудничества Японии и Таджикистана исследована недостаточно в силу географической удалённости и короткого по историческим меркам периода развития отношений. Во-вторых, в российской науке тема безопасности в отношениях Японии и стран ЦАР в целом и Таджикистана в частности рассматривается в совокупности и вскользь, уступая место экономическому и гуманитарному диалогу. Поэтому целью настоящей работы является проанализировать степень глубины японской ОПР и Таджикистану и её роль в процессе укрепления безопасности этой страны. В работе использованы методы экономического, геополитического и сравнительного анализа, а также мониторинга СМИ. В результате исследования можно сделать следующие выводы: 1)Япония и Таджикистан обладают весьма разветвлёнными и многопрофильными институтами сотрудничества в области ОПР, которые позволяют Таджикистану увеличить темпы своего развития, а Японии – создать имидж дружественной Таджикистану (и всему региону ЦАР) страны; 2)Япония для продвижения своих интересов в Таджикистане в силу тяжёлого экономического положения этой страны использует в основном рычаги ОПР, способствуя созданию рабочих мест и повышению общего уровня жизни, что делает ОПР этой стране одним из важнейших инструментов в укреплении безопасности не только Таджикистана, но и всей Центральной Азии; 3) Япония особенно фокусируется на механизмах приграничного сотрудничества районов Таджикистана и Афганистана и одновременно укрепляет границу обеих государств, стремясь снизить градус напряжённости.
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